
             BOSNA I HERCEGOVINA                       БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

     PARLAMENTARNA SKUPŠTINA                                             ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

             BOSNE I HERCEGOVINE                       БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

PREDSTAVNIČKI / ZASTUPNIČKI  DOM                                    ПРЕДСТАВНИЧКИ  ДОМ 

              Komisija za ljudska prava,                                     Комисија за људска права,  

                  imigraciju, izbjeglice i azil          имиграцију избјеглице и азил 

 

______________________________________________________________________________________________________________________________ 

          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 05, Fax: (+387 33) 23 34 80 

 

 

Broj/Број: 01/5-50-1-12-29/05 

Sarajevo/Сарајево:  29.08.2005. 

 

 
 

З А П И С Н И К 

 

 30.  сједнице Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, одржане 29.8.2005. 

године,  с почетком у 11,00 часова. 

 

 Сједници Комисије присуствовали су: 

- Мартин Рагуж, први замјеник предсједавајућег Комисије (присутан од 

11,20 часова), 

- Сенија Капетановић, члан Комисије, 

- Марија Перкановић, члан Комисије, 

- Мухамед Алтић, члан Комисије, 

- Влатка Комшић, члан Комисије, 

- Наџида Млаћо, члан Комисије. 

 

Одсуствовали су: Елмир Јахић, предсједавајући Комисије; др. Тихомир 

Глигорић, други  замјеник предсједавајућег Комисије, те Селим Бешлагић, члан Комисије.  

Од гостију, сједници су присуствовали: Слободан Наградић, помоћник 

министра за људска права и избјеглице БиХ; Аговић Амра, представник Мисије ОЕБС у 

БиХ;  Анђелка Добриловић из Истраживачког центра ПСБиХ, те представници средстава 

информисања (штампе и телевизије). 

 

За сједницу је усвојен слиједећи: 

Дневни ред: 

1. Усвајање записника 29. сједнице Комисије, 

2. Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за 

људска права БиХ 

3. Договор о активности Комисије у септембру 2005. године 

4. Текућа питања 

 

Прије званичног отварања сједнице, секретар Комисије је предложио да присутни чланови 

Комисије између себе изаберу предсједавајућег Комисије, јер сједници Комисије нису 

присуствовали предсједавајући нити његови замјеници. Чланови Комисије су за 

предсједавајућег  на 30. сједници Комисије изабрали Мухамеда Алтића, који је почео водити 

сједницу Комисије. 

 

Мухамед Алтић, након избора званично је отворио 30. сједницу Комисије, поздравио 

присутне, те ставио на усвајање дневни ред сједнице, који је једногласно усвојен.  



 

Прије расправе о свакој тачци дневног реда, на питање секретара да ли је ова сједница 

затворена за средства информисања, Мухамед Алтић, члан Комисије је покренуо расправу 

међу члановима по том питању. 

Сенија Капетановић, изнијела је своје мишљење о присуству медија, истичући да је 

присуство представника медија деликатно због важне материје која је на дневном реду. 

Мухамед Алтић, на изнешену примједбу је одговорио да дневни ред  30. сједнице Комисије 

не садржи осјетљиву материју и да по његовом мишљењу представници медија могу бити 

присутни засједању Комисије, након чега је свој приједлог ставио на гласање. Приједлог о 

присуству представника медија на сједници Комисије је једногласно усвојен. 

 

Након усвајања дневног реда и одлуке о присуству средстава информисања, улогу 

предсједавајућег Комисије је преузео Мартин Рагуж, први замјеник предсједавајућег 

Комисије, који је у међувремену стигао на сједницу. 

 

Ад. – 1.  Усвајање записника 29. сједнице Комисије 

 

Отварајући прву тачку дневног реда, Мартин Рагуж, отворио је расправу на записник 

29.сједнице Комисије. Ниједан од присутних чланова није узео ријеч о овој тачци дневног 

реда. 

Како није било дискусије о овој тачци дневног реда, први замјеник предсједавајућег  

дао је на гласање записник, те након гласања констатирао да је записник 29. сједнице 

Комисије једногласно усвојен.    
 

 

Ад. - 2.     Расправа о Приједлогу закона о измјенама и допунама Закона о   

  омбудсмену за људска права БиХ 

 

У уводу за ову тачку дневног реда први замјеник предсједавајућег Комисије је истакао 

важност доношења овог закона, те напоменуо да је он из пакета од 44 закона које 

Парламентарна скупштина треба усвојити и који су неопходни за улазак Босне и 

Херцеговине у процесе који воде европској интеграцији. Он је подсјетио чланове Комисије 

на чињеницу  да је Приједлог овог  закона  раније прошао комисијску фазу, али није усвојен 

на сједници  Представничког дома ПСБиХ, те затражио од секретара Комисије да предочи 

досадашње  стање по овом Приједлогу закона који по други пут пролази комисијску 

процедуру. 

Секретар Комисије је изнио податак да је Приједлог закона о измјенама и допунама 

Закона о омбудсмену за људска права БиХ дана 30. 03. 2005. године дошао у парламентарну 

процедуру и да је и данас у комисијској фази. На посљедној сједници Комисије о овој тачци 

дневног рада усвојен је закључак да се одгоди за 30 дана изјашњавање о овом приједлогу 

закона, јер је то вријеме било потребно да предсједавајући Комисије Елмир Јахић заједно са 

предлагатељима амандмана Мартином Рагужом и Момчилом Новаковићем одржи 

неформални састанак ради усаглашавања амандмана, што није урађено.Такође, у овом 

периоду је Момчило Новаковић требао прибавити изјашњење Народне скупштине РС о 

преносу надлежности по питању омбудсмена, о чему  секретар нема никаквих информација, 

шта је урађено и да ли је какав помак направљен. 

Секретар је скренуо пажњу и на то да је Представнички дом ПСБиХ усвојио нови 

Пословник, по којем ће ова Комисија доживјети трансформацију, када и Дом народа 

Парламентарне скупштине донесе свој Пословник, те кад се они објаве у «Службеном 

гласнику БиХ». 

 

Мартин Рагуж је истакао да је највећи број његових амандмана прихваћен од стране 

Савјета министара БиХ, а да од оних преосталих би могао одустати, како би се овај 



 

Приједлог закона могао што прије упутити Представничком дому.Узимајући у обзир све оно 

што је секретар Комисије навео, он сматра да би наредну сјеницу Комисије требало заказати 

за десет дана. 

 

Слободан Наградић, помоћник министра за људска права и избјеглице у БиХ је 

казао да транзициони период по Приједлогу закона фиксно одређен, што значи да из разлога 

пролонгирања овог  Приједлога закона, ентитетске институције ће бити стијешњене, имат ће 

пуно обавеза и он не зна како ће то ријешити за тако мали временски период. 

Марија Перкановић, предложила је да се ово питање још једном одложи ради 

постизања што квалитетнијег рјешења. Такође је скренула пажњу да Савјет министара БиХ 

није уважио један велик број принципа кад је у питању пренос овлаштења и апелује да сви 

чиниоци који учествују у договору требају да се труде да рјешења која се изналазе буду 

позитивна за све. 

 

Сенија Капетановић, члан Комисије истиче да је код овог Приједлога закона уложено 

већ довољно стрпљења и времена како би се постигао успјех, а не доживио  крах, да стална 

одгађања изјашњавања о овом Приједлогу закона прелази све мјере, те упозорила да се 

оваква ситуација за наредну сједницу не смије поновити и да се ово питање треба коначно 

ријешити.  

 

Мартин Рагуж, још једном је подсјетио да се о овом Приједлогу закона настоји да 

постигне сагласност  од стране свих релевантних институција, како би овим законом сви 

били задовољни и напомиње да би се он о својим амандманима могао на сједници изјаснити, 

али о амандманима Момчила Новаковића не може се заузети никакав став, јер он није 

присутан на сједници Комисије. Затим је предложио да се наредна сједница Комисије одржи 

у предстојећих 15 дана и да се тада Комисија изјасни о поднесеним амандманима и сачини 

извјештај. 

 

На крају, Мартин Рагуж, предложио је закључак, којег су чланови Комисије и 

прихватили једногласно, да се наредна сједница Комисије одржи  у предстојећих 15 

дана, а у њеном мандату да се размотри Приједлог закона, понуђени амандмани те 

сачини извјештај који ће се упутити Представничком дому на разматрање. 

 

 

 Ад. – 3. Договор о активности Комисије у септембру 2005. године 

 

Отварајаући ову тачку дневног реда, Мартин Рагуж ријеч је дао секретару Комисије, 

предлажући да  секретар информира присутне о  задацима Комисије у наредном мјесецу. 

Секретар Комисије, подсјетио је присутне чланове Комисије на нови Пословник 

Представничког дома, којег је Дом усвојио, као и на трансформацију ове Комисије која 

слиједи према одредбама новог Пословника. Он је навео да у току рада ове Комисије има 

доста започетих, а недовршених послова који би се требали привести крају у мандату 

Комисије. Између осталог навео је слиједеће послове:  

- питање опћина и њихових прихватних центара, 

- обиласци универзитета у БиХ, 

- рад појединих подкомисија за представке грађана, 

- посјете Казнено-поправним заводима у БиХ. 

Такође је подсјетио да је на прошлој сједници сваком члану Комисије достављен Приједлог 

обилазака КПЗ у БиХ с распоредом чланова за поједине посјете и да су тај Приједлог добили 

сви чланови Комисије. 

 



 

Мартин Рагуж, предложио је да се до истека мандата Комисије покушају завршити 

обиласци Казнено-поправних завода у Босни и Херцеговини и већ започети обиласци 

универзитета у БиХ. Такође је затражио да секретар Комисије искоординира посјете 

универзитетима у БиХ, који су остали непосјећени, те затражио да он буде предвиђен у 

групи за посјету Казнено-поправном заводу у Зеници. 

 

Мухамед Алтић, предложио је да носиоци група за посјете КПЗ у БиХ договоре 

датум и вријеме посјете с осталим члановима групе како би се та посјета могла реализирати.  

 

Ипак на крају је затражено од секретара Комисије да у првој половини мјесеца 

септембра искоординира датуме за посјете КПЗ у БиХ. 

Затим се расправљало о представци Момчила Крајишника гдје је Марија Перкановић, 

предложила да се ова представка оконча на овој сједници Комисије. Мартин Рагуж је 

предложио да се представка Момчила Крајишника уврсти као посебна тачка дневног реда за 

идућу сједницу Комисије с чим је и Марија Перкановић била задовољна. 

 

Даље се расправљало о посјети Казнено-поправном заводу у Зеници, гдје је Марија 

Перкановић за ову посјету предложила да чланови поткомисије који су посјетили овај 

Казнени завод поново размотре предмет посјете, да се о том састави извјештај и да се онда 

припреми одговор на посланичко питање Филипа Андрића. 

Сенија Капетановић  и секретар др Зијад Хасић  подсјетили су да је на прошлој сједници 

Комисије о обављеној посјети утврђен Извјештај и да је то послано Филипу Андрићу као 

одговор на посланичко питање, као и одговор за странку која се обратила Комисији.  

 

Марија Перкановић истакла је да Поткомисија није усвојила Извјештај о овом 

питању иако је због тога и формирана, већ је Извјештај утврђен на сједници Комисије. Зато 

предлаже да Поткомисија сачини свој извјештај и презентира га Комисији, која ће тада тај 

извјештај  прослиједити као одговор на посланичко питање и одговор подносиоцу 

представке. 

 

Након тога донесен је закључак да се чланови Поткомисије који су посјетили 

КПЗ Зеница састану и саставе  Извјештај о посјети КПЗ у Зеници, којег ће након тога 

доставити Комисији, а Комисија ће на сједници да отвори расправу  о том Извјештају. 

 

Ад. – 4. Текућа питања 

 

Први замјеник предсједавајућег Комисије  је након отварања ове тачке дневног реда 

ријеч дао Мухамеду Алтићу који је апеловао да Комисија на свом сљедећем засједању прије 

истека мандата треба бити у комплетном саставу, како би се предвиђени задаци могли 

реализовати. 

 

Завршавајући ову тачку дневног реда, Комисија је завршила  своју 30. сједницу. 

Сједница је завршена у 12,15 часова. 

 

 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ  ПРВИ ЗАМЈЕНИК ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋЕГ КОМИСИЈЕ 

 

         др. Зијад Хасић     Мартин Рагуж 

 

 

 

 


